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in woord en beeld

2023 een bijzonder jaar

Opnieuw beleefde VVM in 2023 een bijzonder jaar, doordat er weer een 
directeurswissel was. Judith Veraart heeft in belangrijke mate de 
vereniging opnieuw gepositioneerd, wat ook wel nodig was na de post-
coronadip waar we in terecht gekomen waren. Per 1 
september heb ik het van haar overgenomen tot 
uiterlijk 1 juli 2024. Dus ja, VVM zal voor het 
derde jaar op rij een directeurswissel krijgen, 
maar daarna toch hopelijk echt voor een 
flink aantal jaren niet. 

Peter S.  Visser

interim directeur VVM

Judith Veraart

ouddirecteur VVM



Vier mooie congressen

Jaarcongres Relevant laat 

indruk achter

Gelukkig hebben we in 2023 wel weer als 

vanouds vier mooie congressen kunnen 

houden. Allereerst op 28 maart in Zwolle het 

jaarcongres Relevant over externe veiligheid, 

waar de aanwezigen behoorlijk onder de 

indruk raakten van de enorme hoeveelheid 

ammoniaktreinen die door Nederland zullen 

gaan rijden als we serieus op waterstof 

overgaan. 

Internationale conferentie NCGG9 

op  RTL nieuws

Daarna volgde in juni het meerdaagse inter ‐

nationale congres over Non-CO2 Greenhouse 

Gases, dat ook het RTL nieuws haalde op 23 

juni. Dit tweejaarlijks congres gaan we in het 

najaar van 2025 ook weer organiseren, want 

duidelijk is wel dat de niet-CO2 broeikasgassen 

vele factoren zwaarder dan CO2 meetellen en er 

daarom om echt resultaten te boeken zijn als je 

de uitstoot daarvan aanpakt.  

Drukste en laatste 

Dag van de Omgevingswet

In oktober was er voor de 12e keer de Dag 

van de Omgevingswet, waar maar liefst zo’n 

300 mensen zich nog lieten bijpraten over 

de wet die echt vanaf 1 januari ingevoerd zal 

gaan worden (en ook is). 

Mooi moment ook om Jos Dolstra van de 

sectie Milieurecht & Praktijk als hoofdtrekker 

steeds van deze dag het erelidmaatschap 

van onze vereniging te geven. 



Grensverleggende discussies op  

de Nationale Milieudag

Als laatste congres was er in november de 

Nationale Milieudag over het overschrijden 

van onze planetaire grenzen en wat er nodig 

is om planeetrechtvaardigheid concreet 

maken. Duidelijk werd dat Nederland meer 

kan oppakken om dit te realiseren, onder 

meer door 

markten te 

reguleren, groene industriepolitiek en internationale 

klimaatfinanciering. Daar zijn dan ook een aantal voorstellen voor 

geformuleerd.

Diverse opleidingen en activiteiten  

De opleidingen (mede) vanuit VVM, zoals Luchtverontreiniging, luchtkwaliteit en depositie en 

de academie voor Landschap gingen ook weer gewoon door, maar de sectie-activiteiten 

waren er bewust wat minder dan voorgaande jaren. Wat dat betreft vroeg de herbronning van 

VVM ook wel veel van de bureaumedewerkers. Maar er waren er gelukkig wel een aantal. 

Coaching en geestelijke gezondheid van milieuprofessionals

Zo begon het jaar zelf op 16 januari met een interessant VVM-café over de Invloed van 

klimaatverandering op de geestelijke gezondheid. Hierbij viel op dat er veel behoefte was om 

hier dieper op in te gaan, want ja wie bezig is met klimaatverandering kan er ook behoorlijk 

door in de put raken. Deelnemers is toen gevraagd om mee te doen aan het onderzoek over 

emoties bij duurzaamheidsprofessionals door Anne van Valkengoed, onderzoeker aan de 

Rijksuniversiteit Groningen. Zij is gepromoveerd op de motivatie van mensen zich aan te 

passen aan de gevolgen van klimaatverandering. Ook is er in het najaar een Coachweekend 

milieu- en duurzaamheids professionals gehouden, waarbij Anne van Valkengoed aanwezig 

was. En vlak daarvoor had zij in ons blad Milieu over haar onderzoek geschreven. 



Landbouw en Warmtenetten op  de agenda

Op 25 april was er een heel geslaagd VVM-café vanuit de 

sectie Landbouw en Voedsel over het (nog te verschijnen) 

Nationaal Programma Landelijk Gebied en dan met name wat 

betreft de aanpak van het stikstofprobleem. Er zijn hier zeker 

winsten te halen, juist ook door slim te combineren met 

andere maatregelen om de natuur, de bodem- en de 

waterkwaliteit te verbeteren en de klimaatopgave te halen. 

Zeker vermeldenswaard is ook nog het middagsymposium 

op 3 oktober georganiseerd door de sectie Klimaat en Energie 

waarin verkend werd hoe de (met name gemeentelijke) 

warmtenetten zijn te verduurzamen en de inzet ervan op een 

goede manier te versnellen? Dit leverde veel discussie op en 

ook weer een mooi artikel is ons blad Milieu.

Samen maken we VVM tot  een succes!

Ja, het was een bijzonder jaar, met veel aandacht voor ons eigen bestaan als VVM, maar we 

lijken daar goed uitgekomen. We gaan dus ook vol vertrouwen het nieuwe jaar in, waarin er 

ook weer volop ruimte is om als secties activiteiten samen met het bureau op te pakken. 

Gelukkig wordt daar ook al weer volop gebruik van gemaakt, want alleen samen maken we 

VVM tot een succes!
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